
 
 
 
 

Αθήνα, 9 Απριλίου 2020 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ 
 

Προς τον  

Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  

 

 

ΘΕΜΑ: «Υπο-στελέχωση του υποκαταστήματος ΕΛΓΑ Ημαθίας –Πέλλας». 

 
 
Η κλιματική αλλαγή τα τελευταία χρόνια έχει ως αποτέλεσμα να αυξάνεται η ένταση 

και η συχνότητα ακραίων φυσικών  φαινομένων, που δημιουργούν σημαντικές ζημιές 

και απώλειες στις καλλιέργειες  και, κατ’ επέκταση, στην γεωργική παραγωγή. 

Ειδικά στις δενδροκαλλιέργειες της περιοχής Ημαθίας και Πέλλας τα τελευταία τρία 

χρόνια έχουν προκληθεί εκτεταμένες ζημιές από ακραία καιρικά φαινόμενα όπως 

έντονων βροχοπτώσεων, χαλαζιού, ανεμοθυελλών, παγετών, που αποδεικνύονται και 

από τα ποσοστά αποζημιώσεων του ΕΛΓΑ στις περιοχές. 

Παράλληλα, λόγω των εκτεταμένων ζημιών των τελευταίων χρόνων, των χαμηλών 

τιμών των εμπορεύσιμων προϊόντων, της απώλειας της ρωσικής αγοράς από το 

εμπάργκο  που έχει επιβληθεί για μία σειρά ελληνικών νωπών αγροτικών προϊόντων, 

αλλά και της μαύρης αγοράς, η οικονομική πίεση των αγροτών έχει αυξηθεί. 

 Για την επιβίωση των παραγωγών και την συνέχιση της παραγωγής του αγροτο-

διατροφικού τομέα, βασικό πυλώνα  ανάπτυξης της εθνικής μας οικονομίας, 

απαιτούνται γρήγορες αποζημιώσεις από τον ΕΛΓΑ,  αλλά και αποζημιώσεις 100% 

των ζημιών. 

Στο τοπικό υποκατάστημα ΕΛΓΑ Βέροιας-Πέλλας, από τους 33 μόνιμους γεωπόνους 

έχουν φύγει περίπου 11, είτε λόγω κινητικότητας σε άλλες υπηρεσίες του Δημοσίου, 

είτε λόγω απόσπασης, είτε λόγω μετάθεσης σε άλλα υποκαταστήματα. Κατά 

συνέπεια, η δυναμικότητα του υποκαταστήματος σε μόνιμο προσωπικό έχει υποστεί 
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σοβαρό πλήγμα. Ανάλογα φαινόμενα παρατηρούνται και σε άλλα υποκαταστήματα 

του ΕΛΓΑ στην χώρα. 

 

Επειδή παρατηρείται μεγάλη καθυστέρηση στην πληρωμή των αποζημιώσεων προς 

τους παραγωγούς από τον ΕΛΓΑ λόγω μείωσης προσωπικού. 

Επειδή αν για την καλλιεργητική περίοδο του 2020 επαναληφθούν ζημίες αντίστοιχου 

μεγέθους με την προηγουμένη τριετία, υπάρχει ο κίνδυνος μη ανταπόκρισης του 

ΕΛΓΑ. 

Επειδή ο ΕΛΓΑ δεν έχει ολοκληρώσει το οργανόγραμμα του, οπότε και δεν έχει 

ενταχθεί στο πρόγραμμα της Κινητικότητας, με συνέπεια, ενώ μπορούν να μετατεθούν 

μόνιμοι υπάλληλοι, δεν μπορούν να έρθουν μέσω κινητικότητας νέοι μόνιμοι 

υπάλληλοι από άλλες υπηρεσίας. 

 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Πότε θα ολοκληρωθεί το οργανόγραμμα του οργανισμού και πότε θα 

αναρτηθεί ψηφιακά στη πλατφόρμα της κινητικότητας;  

2. Υπάρχει στο χρονοδιάγραμμα του Υπουργείου η προκήρυξη 

προσλήψεων  μόνιμου προσωπικού μέσω ΑΣΕΠ και αν ναι αυτή θα είναι 

σε εύλογο χρονικό διάστημα ώστε να αποφευχθούν οι χρονοβόρες 

διαδικασίες;                                    

3. Εγγυάται την συνέχεια της λειτουργίας του ΕΛΓΑ και όχι την 

ιδιωτικοποίηση της αγροτικής ασφάλισης; 

4. Προτίθεται ο ΕΛΓΑ να πληρώσει το 100% των αποζημιώσεων για τις 

καταστροφές του φυτικού και ζωικού κεφαλαίου και όχι σε δόσεις (για 

φέτος η πρώτη πληρωμή είναι το 65% της δικαιούμενης αποζημίωσης); 
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